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Til Institutudvalget 
 
Henriette Giese 
Dong Hong Yu  
Peter Roslev - afbud 
Peter Lübeck  
Sergey Kucheryavskiy  
Michael Toft Overgaard - afbud 
Torsten Nygård Kristensen 
Stephanie Redmond 
Charlotte Sten 
Camilla Kristensen  
Michael Ørsted - afbud 
Heidi Vestergaard  
May Brandt – afbud 
 

Institut for Kemi og Bioteknologi 
Sohngårdsholmsvej 57 
9000 Aalborg 
Tlf.  9940 9940 
Fax 9635 0558 
www.bio.aau.dk 
 
 
Kommunikationsmedarbejder 
Camilla Kristensen 
Telefon: 9940 9905 
Email: cakr@bio.aau.dk 

 

 Dato: 22-01-2014 
 Referent: Camilla Kristensen  

Referat Institutudvalgsmøde d. 22. januar 2014 
 

1. Referat fra sidste møde er tidligere blevet godkendt pr mail og er nu tilgængeligt på 
intranettet 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
- Godkendt med to tilføjelser:  

i. 2 nye studenterrepræsentanter pr 1. februar 2014 
ii. Opkvalificering af PhD – vejlederforløbet   

 
3. Siden sidst 

- Tiltrædelsesforelæsning ved Kristian Keiding forløb planmæssigt. Omkring 120 per-
soner deltog på dagen, som inkluderede spændende foredrag, god mad og drikke 
samt musik og sang – Koret som Kristian synger i havde på dagen valgt at overraske 
ham med en lille sang 

 
4. Tværgående kurser ved Niels Eriksen 

- Indslaget er udsat til næste institutudvalgsmøde. Niels Eriksen vil forud for mødet 
blive underrettet af Henriette omkring forventninger til oplæg.   
 

5. Institutseminar i Sydhavnen den 22.-23. maj 2014 
- Programmet blev gennemgået, men grundet den sene udsendelse af programmet 

blev det besluttet, at udvalget får en uge til at sende deres tilbagemeldin-
ger/kommentarer til Camilla – deadline onsdag den 29. januar 2014 

- Michael Toft Overgaard har, trods fravær, følgende kommentarer til sommersemina-
rets program, som ligeledes er sendt til udvalget pr mail:  

i. Han foreslår at der findes en ”lokal” kandidat til at holde foredrag omkring 
sektioner versus centre i stedet for Poul Nissen, eftersom Poul i forvejen har 
2 allerede planlagte arrangementer på instituttet i foråret. 

ii. Michael har bekræftet, at han gerne holder et oplæg omkring den nye uddan-
nelse, men givet den aktuelle situation, hvor processen er blevet forsinket, fo-
reslår han at det stedet bliver en kortfattet orientering.  

iii. Han foreslår yderligere at de VIP medarbejdere, der ikke naturligt associeres 
med de foreslåede centre eventuelt får mulighed for at fordele sig i mindre 
grupper under mere åbne temaer. 

http://personprofil.aau.dk/116839
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6. Juleseminar/julefrokost  

- Grundet de positive tilbagemeldinger fra sidste års juleseminar har vi igen valgt at 
booke Scandic Bygholm Park i Horsens.  

- Dato for arrangementet er planlagt til den 21. november 2014 
 

7. Forslag til nyt navn til BIO  
- De indkomne forslag fra Juleseminaret i Horsens 2013 blev diskuteret. Udvalget har 

besluttet at udsende listen med navneforslag til resten af instituttet med henblik på at 
få flere forslag. Camilla koordinerer dette.  

- Henriette undersøger sagen nærmere hos Dekan Eskild Hold Nielsen. Et navneskifte 
kræver accept fra Eskild + fra centralt hold. Afklaring fra Eskild senest den 14. maj 
2014. 

- Michael Toft Overgaard har, trods fravær, følgende kommentarer, som ligeledes er 
sendt ud til udvalget pr mail:  

i. Han stemmer på navneforslag: 12 eller 3 – alternativt 4 – se bilag 1.  
 

8. Løbende sager:  
- PR strategi for BIO 

i. Sergey og Camillas oplæg blev præsenteret og diskuteret. 
ii. Oplægget var lavet med udgangspunkt i de allerede eksisterende aktiviteter, 

dog med to nye forslag. Specielt kontakten til STX, HF, HHX og HTX blev i 
oplægget fremhævet, som værende særdeles vigtig i forhold til vores succes. 
I denne forbindelse blev aftalen, at alle i udvalget sender en liste til Camilla 
med navn, email og tilholdssted på vores nuværende kontaktpersoner på dis-
se institutioner senest den 29. januar 2014. 

iii. Generel god tilbagemelding på de nye aktiviteter, men grundet tid og penge 
er udvalget tilhænger af, at man bruger ressourcerne til at forbedre allerede 
eksisterende aktiviteter. I den forbindelse blev det foreslået, at man i forbin-
delse med institutseminarerne kunne udveksle erfaringer inden for de forskel-
lige sektioner og campi.  

iv. Biotekkasserne kører på lavt blus grundet mangel på ressourcer – kasserne 
kommer på dagsordenen efter flytningen til nye lokaler (Aalborg) 

v. Stor begejstring for brugen af danske tidsskrifter og ”populær” magasiner, 
hvilket der ligeledes bliver lagt op til i handleplanen for 2014. I alle sektioner 
skal man være bedre til at inddrage både PhD studerende og specialestude-
rende i denne proces. Følgende personer sender liste med relevante tids-
skrifter og ”populær” magasiner til Camilla senest onsdag den 29. januar:  

1. Torsten – Biologi 
2. Peter – Bæredygtig Bioteknologi 
3. Sergey – Kemiteknologi 
4. Michael – Bioteknologi 
5. Donghong - Kemi   

vi. Som noget nyt blev det ligeledes nævnt at studerende fra eksempelvis biologi 
underviser på gymnasierne. Hvilket i sig selv, er en fantastik måde, at komme 
i tale med de studerende og præsenterer dem for vores uddannelser.  

vii. Ny idé – at lave et ”korps” med førsteårsstuderende, der er startet på univer-
sitet og som stadig har kontakt til gymnasier, HTX, etc., som tager ud og be-
søger/markedsfører vores uddannelser på den institution, hvor de tidligere 
har studeret.  

- Sammenhængskraft på BIO 
i. Sommerseminaret er under udarbejdelse og juleseminaret er datosat 
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ii. Bioteknologi og Bæredygtig Bioteknologi benytter sig af ”sektionsseminarer” 
på nuværende tidspunkt (ca.1/2 - 1 time med et fagligt oplæg fra en i sektio-
nen). Begge sektioner skal sørge for at seminarerne bliver kommunikeret til 
resten af instituttet – eventuelt via Camilla. Initiativet tages op igen efter Aal-
borg afdelingens flytning til august/september – hvor ”sektionsseminarerne” 
skal laves på alle campi 

- Videre arbejde med oplæg vedr. studiemiljø og uddannelser på de tre campi 
i. Udsat til næste møde 

 
9. Økonomi  

- Udsat til næste møde grundet afbud fra May 
 

10. Personale  
- Udsat til næste møde grundet afbud fra May 

 
11. Eventuelt:  

- To nye studenterrepræsentanter er valgt pr. 1. februar 2014.  
i. Vi takker Heidi og Michael for deres deltagelse i tidligere møder og glæder os 

til at byde de nye medlemmer velkommen i institutudvalget:  
1. Jonas Kjelsteen Nørgaard (Email: jnorga10@student.aau.dk)  
2. Christian Linnebjerg Lavsen – 1. suppleant (Email: 

clavse11@student.aau.dk)  
- Opkvalificering af PhD – vejleder forløb 

i. På baggrund af Henriettes GRUS samtaler med Ph.d studerende er ledelsen 
blevet bekendt med behovet for en opkvalificering af Ph.d – vejleder forløbet. 
Forskerskoleleder, Torben Larsen, har tilbudt at bakke op omkring et sådan 
forløb i form af timer/penge, hvis instituttet har et konkret behov. Camilla Har 
fået tilsendt et tilbud fra Pia Bøgelund, som har undervist, superviseret og 
coachet i forbindelse med flere flere Ph.d/vejleder forløb. Henriette og Camil-
la arbejder videre med emnet – tanken er et heldags eller to halvdags arran-
gement for Ph.d vejledere. 

- Mangel på studierelevante jobs 
i. Heidi konstaterer manglen på relevante studiejobs i Nordjylland og efterspør-

ger en liste med virksomheder, hvor universitetet/instituttet har kontakter. In-
formerer ligeledes om, at hun og andre studerende ligeledes er interesseret i 
relevante studiejobs på universitetet. Grundet Instituttets situation pt er der 
umiddelbart ikke noget fast studiejob at tilbyde – dette vil i stedet være perio-
devis i forbindelse med diverse arrangementer etc.  

ii. Forslag til studerende med sammen ønske fra det øvrige udvalg:  
1. Kontakt karriecentret 
2. Brug vejleder som indgang til virksomheder 
3. Skriv projekter i samarbejde med relevante virksomheder og brug det-

te som indgang til et relevant studiejob 
4. Skriv uopfordrede ansøgninger 
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